
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 44 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 25. oktober 

2023. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (DF). 

 

Spørgsmål nr. 44:  

”Ministeren bedes oplyse, om der var eksempler af lignede karakter som det fra 

Vejle, der fandt sted i 2022, da Sundhedsstyrelsens anbefaling indeholdt mulighed for 

at servere drikkevarer med op til 5 pct. alkohol på ungdomsuddannelsesinstitutioner? 

Der henvises til artiklen ”Alkoholfri fest var en fuser: Eleverne skred - og så tog de 

sagen i egen hånd” fra Vejle Amts Folkeblad den 19. september 2023.” 

 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, 

der har oplyst følgende, som jeg kan henvise til: 

 
”Sundhedsstyrelsen kender ikke til andre eksempler og er ikke bekendt med om der 

er er lavet en sådan kortlægning.” 

 
Jeg kan herudover henvise til svar på SUU alm. del spm. 42. 
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